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Kecel, 2020.01.30.       Tárgy: Lakossági petíció 

 

 

 

Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselőtestület!  

 

 

Jövetelem célja, hogy átadjam Önöknek azon lakossági petíciót, amelyet 

magánszemélyként kezdeményeztem abból a célból, hogy Kecel közigazgatási területén 

legyen szabályos, dinamikus, de mindenképpen biztonságos a közlekedés. Az aláíróíven 

megadott személyes adatokat az adatvédelmi törvénynek megfelelően kezeltem, 

illetéktelenek kezébe nem adtam. A mellékelt íveken 936 keceli lakos aláírása szerepel, 

akik kifejezett egyetértésüket nyilvánították ki annak érdekében, hogy az 

Önkormányzat határozott és eredményes lépéseket tegyen minél hamarabb a 

biztonságos közlekedés megteremtésért. 

Az aláírásgyűjtés során rögzített lakossági panaszokat az alábbiakban foglalom össze: 

  A napi életben tapasztaljuk városunkban azon szabálysértések tömeges jelenlétét és 

növekedését, amelyek elsősorban a megnövekedett járműforgalommal és a gyorshajtással 

függnek össze. Településünkön az 54. számú főútvonal mintegy 5 km hosszúságban halad 

végig. Mind a várost érintő főútvonal, mind az egyéb kiemelt jelentőségű útjaink sajnos 

szerkezetükből adódóan kiváló terepet nyújtanak a gyorshajtóknak, aminek következtében 

több halálos kimenetelű baleset volt már a városban, és sajnos az elmúlt évben is.  

A legnagyobb forgalmú bevezető útjainkon mindennapos a sebességhatárt túllépő 

közlekedés: elsősorban a Császártöltési, a Soltvadkerti és a Vasút utcai bevezető 

útszakaszokon. A gyorshajtóknak semmi sem szab határt: nincs megfelelően kijelölt 

kerékpárút- átvezetés, nincs településkapu a bevezető szakaszokon, nincs kiemelt 

gyalogátkelőhely, nincs középszigetes szűkítés, nincs telepített sebességmérő, nincs 

semmiféle korlátozás. 2012-ben lakossági kezdeményezés történt a Soltvadkerti utca lakosai 

részéről, hogy az Önkormányzat tegyen intézkedéseket a megfelelő hatóságokkal karöltve a 

lehetetlen állapotok felszámolására. Forráshiányra hivatkozva nem történt semmilyen 

intézkedés a forgalomlassítás érdekében. 

 A száguldozó autósokat és motorosokat azonban nemcsak itt észlelhetjük, hanem 

szinte az egész városban, főképp az egyenes szerkezetű útjainkon: Kalocsai utca, Rákóczi 

utca, Sugár utca, Kossuth utca. A város szívében, a központi liget körül rendszeresek az autós 

és motoros versenyek. Ezen felelőtlen emberek a pihenésre és kikapcsolódásra hivatott 

zöldterület, a kiskorú gyermekek által gyakran igénybe vett park közvetlen közelében 

veszélyeztetik embertársaik és saját maguk életét is! A buszmegálló közelében lévő úttestbe 

épített forgalomlassító bukkanó már rég elveszítette eredeti funkcióját, az autósok nagy 

többsége ott kapcsol nagyobb sebességbe, hogy minél hamarabb a központja érjen. Mivel a 

Rákóczi Ferenc utca nem főútvonal, ezáltal a gépjárművezetőknek itt a rendőrségi 

sebességmérés miatt sem kell aggódniuk. Nagyon sok helyi lakos a lámpás kereszteződés, a 

körforgalom, valamint a főúton előforduló rendőri ellenőrzések elkerülése céljából használja 

inkább a Rákóczi utcát. Ez azonban hatalmas forgalmat generál, így nem véletlen, hogy 

évente több közúti baleset történik ezen az útszakaszon.  
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Másik jelentős gond a belterületi közlekedéssel, hogy a gyalogátkelőhelyek és a 

kerékpárutak átvezetése nem biztonságos a legtöbb helyen. A város belterületi szakaszán 

nagyon kevés az elkülönített kerékpárút, illetve a város központjában rendkívül 

balesetveszélyes az Önkormányzat előtti, gyalogosokkal közösen használt szakasz. A 

Soltvadkerti utca és a Császártöltési utca kerékpárúton kívüli közúti szakasza életveszélyes a 

kerékpárosok szempontjából. A járművezetők nagy része nem tart megfelelő, szabályos 

oldaltávolságot a biciklisek mellett elhaladva, aminek következtében nagy veszélybe sodorják 

őket. A kerékpárosok nagy része így inkább a rossz állapotú járdákon próbál közlekedni, ami 

szintén balesetveszélyes. Nagyon örülünk a megépült városon kívüli kerékpárútnak, de a napi 

életünkben sokkal fontosabb lenne az, hogy a forgalmas 54.számú főúton is biztonságban, 

elkülönített sávban tudnánk biciklizni. A belterületen sokan járnak munkába, iskolába, 

bevásárlásra kerékpárral; a biztonságos és fenntartható közlekedés valós igényünk!  

Gondot jelent továbbá az is, hogy a főbb útjainkon nincs elegendő számú 

gyalogátkelőhely. Az 54-es számú főút mintegy 5 km-es városi szakaszán a szilosi 

városrésztől a városközpontig összesen 3 kijelölt gyalogátkelő van. A város centrumában ezen 

kívül 2 jelzőlámpás átkelő van, illetve a körforgalomnál létesült átkelő. A többi szakaszon 

egyetlen felfestett gyalogátkelő nincs az 54. számú főúton. A Rákóczi utcában a központi 

buszmegállónál lévő átkelőn pedig eső esetén megáll a csapadék, az útra festett jelzés 

ilyenkor nem látható. Több forgalmas csomópontnál pedig egyáltalán nincs felfestve jelzés az 

úttestre. 

  

A lakossági panaszokat összegezve az alábbi kérdésekre válaszokat kérünk a Tisztelt 

Városvezetéstől: 

 

1. Milyen konkrét intézkedéseket vezettek be a Soltvadkerti utcai bevezető útszakaszon a 

forgalomlassítás érdekében a 2012-es lakossági panaszt követően? 

2. Milyen konkrét intézkedéseket valósítottak meg a többi kritikus belterületi, saját 

fenntartású utcákban a gyorshajtások megfékezéséért? 

3. Milyen rendelkezést valósítottak meg annak érdekében, hogy a kiemelt jelentőségű 

zöldterületünk, a központi liget védettséget kapjon? 

4. Milyen biztonsági intézkedéseket hoztak a kerékpárutak átvezetéseinél és a 

gyalogátkelőknél? Szabályosak és az előírásoknak megfelelőek ezek az átkelők? 

5. Milyen stratégiai tervet dolgozott ki az Önkormányzat a településfejlesztési tervekben 

a fenntartható és biztonságos közlekedés kérdésében? 

6. Milyen erőforrásokat kerestek az elmúlt években a fenti problémák megoldásának 

megvalósításáért Kecel közigazgatási területén? 

 

A fenti kérdésekre kérjük, hogy a Tisztelt Képviselőtestület és a Polgármester Úr  

nyilvános levélben válaszoljon a következő havi Keceli Hírek újságban illetve az 

internetes médiában. 
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A biztonságos közlekedés megvalósítása érdekében az Önkormányzat felé a következő 

petíciót nyújtjuk be: 

 

1. Az Önkormányzat készítsen azonnali hatállyal egy rövidtávú közlekedési 

szabályozást, amelyben a legégetőbb problémákra megoldást keres és megvalósítja 

azokat rövid határidőn belül! A legegyszerűbb és legpraktikusabb módon tegyenek 

meg minden ésszerű és törvényes intézkedést a kritikus helyeken a forgalomlassítás és 

közlekedésbiztonság céljából! 

2.  Az idei költségvetés tervezésében határozzanak meg anyagi erőforrást a 

legsürgetőbb problémák megoldására!  

3. Az Önkormányzat készítsen egy hosszú-távú stratégiai közlekedésszabályozási 

tervet is, a településfejlesztési terv részeként (esetleg korrigálja a meglévő tervet), 

amelyben átfogó és komplex módon vizsgálja ezeket a kérdéseket és megkeresi a 

hatékony megoldásokat hosszútávon! 

4. Az Önkormányzat folytasson folyamatos kommunikációt erről a kérdésről a 

lakossággal! Nyissanak online elérhető fórumot, ahova leírhatjuk észrevételeinket és 

véleményünket a közlekedésszabályozási tervekről! Tájékoztassanak bennünket a 

megvalósított intézkedésekről! 

5. Az önkormányzat képviselje Kecel lakosainak érdekeit a Magyar Közút ZRT 

irányában abból a célból, hogy a közút kezelésébe tartozó útjainkon biztonságosan 

közlekedhessünk; nemcsak autóval, hanem gyalogosan és kerékpárral is! 

6. A pénzügyi források bővítése érdekében javasoljuk, hogy különítsenek el egy 

önkormányzati folyószámlát a biztonságos közlekedést támogató eszközök 

beszerzésére. Erre a számlára személyi jövedelemadónk egy százalékát, vagy egyéb 

egyéni felajánlásokat tehetnénk! Az így befolyt összegeket kizárólagosan 

közlekedésbiztonsági célokra fordítsák.  

7. A nagyobb költségvetésű tervek megvalósításához keressenek pályázati forrásokat! 

8. A kritikus, saját kezelésű útszakaszokon építsenek valódi sebességlassító küszöböket 

az úttestbe, akár kiemelt gyalogátkelő funkcióval összekötve! (Rákóczi utca, Kossuth 

utca) 

9. A központi liget mellett legyen végig sebességkorlátozás a nagyszámú gyalogos és 

kerékpáros forgalom, valamint a játszóterek látogatottsága miatt! 

10. A veszélyes, forgalmasabb útszakaszokon építsenek kiemelt gyalogátkelőket 

megfelelő figyelmeztető jelzésekkel és megvilágítással! (Kossuth utca Postával 

szemben, Rákóczi utcai központi buszmegálló, Vasút utca piacnál) 

11. A Császártöltési és a Soltvadkerti utcában létesítsenek elkülönített kerékpáros 

sávot! Égetően fontos lenne a városon végigívelő kerékpárutak megvalósítása az 54. 

számú főúton, a központból indulva a meglévő kerékpárutakig. 

12. Legyen átgondolt, biztonságos valamennyi belterületi kerékpárút és a kerékpárutak 

átvezetése. Az új imrehegyi kerékpárút legyen összeköttetésben a Kossuth utcai 

meglévő szakasszal. 

13.  Az Önkormányzat haladéktalanul tegye rendbe az elhanyagolt, balesetveszélyes 

járdákat legalább a város frekventáltabb részein!  
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14. A város kritikus csomópontjain, illetve a település bevezető szakaszain helyezzenek el 

térfigyelő kamerákat!  A rögzített felvétel segítségével a szabálytalankodókat 

könnyebben utolérhetik, illetve a közlekedőket szabálykövetésre ösztönözhetik.  

15. A városvezetés működjön együtt a rendőrséggel a tervek elkészítése során! 

16. Az önkormányzat kérjen segítséget, fokozott rendőri jelenlétet a városban 

tapasztalható gyorshajtások, a közterületeken észlelhető éjszakai lármázások, 

csendháborítások és rongálások felszámolása érdekében! 

17. Az önkormányzat működjön együtt a polgárőrséggel a közbiztonság és a 

közlekedésbiztonság megóvása céljából! 

 

 

 

 

Petíció mellékletei: 

1. Adatkezelési nyilatkozat 

2. 48 db sorszámozott aláíróív, összesen 936 érvényes aláírással. 

 

 

 

 

Kérjük a személyes adatok bizalmas kezelését a továbbiakban is! 

 

A lakossági petíciót a Magyar Közút ZRT megyei igazgatóságához is benyújtottuk, az általuk 

kezelt közutak érintettsége okán. 

 

 

 

 

Kecel, 2020.01.30. 

 

 

Kissné Markella Anikó 

kezdeményező 


